
2/2012. sz. Készült:  2 példányban
……. példány

Mérk Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  2012. február 14-én 1400 órai kezdettel megtartott 
ülésének

a.) jegyzőkönyve
b.) 11-12/2012.(II.14.) határozata

Napirend: 

1.) Előterjesztés Mérk Nagyközség Önkormányzat 2012. évi költségvetésére ( I. forduló) 
        2.)  Falunap megtartásáról

Mérk, 2012. február 15.

Müller Istvánné
polgármester
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Készült:   Mérk Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  2012. február 14-én 1400 órai kezdettel 
                megtartott ülésén

Az ülés helye:  Községháza Mérk

Jelen vannak:  Müller Istvánné polgármester
Aradi Ferenc, Haga Dezső, Jónás Ferenc, Magyarics Anita,
Reszlerné Pásztor Andrea és Szabó Konrád Sándor  képviselők
Török László jegyző
Gufártné  Gyebróczki Teréz pü. csop vez.

Müller Istvánné polgármester asszony köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel 
minden képviselő jelen van. 
Javaslatot tesz az alábbi napirend megtárgyalására és jegyzőkönyv hitelesítőnek Jónás Ferenc és Magyarics 
Anita képviselőt javasolja. 

1.) Előterjesztés Mérk Nagyközség Önkormányzat 2012. évi költségvetésére ( I. forduló) 
2.)  Falunap megtartásáról

Ezt követően a képviselő-testület  7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a javasolt napirend megtárgyalását, és 
jegyzőkönyv hitelesítőnek  Jónás Ferenc és Magyarics Anita képviselőt elfogadta. 

Tárgy / 1. tsp./  Előterjesztés Mérk Nagyközség Önkormányzat 2012. évi költségvetésére ( I. forduló) 

Az előterjesztés szószerinti szövege csatolva a jegyzőkönyvhöz. 

Müller Istvánné polgármester asszony elmondja, hogy ez az első forduló, itt még nem kell dönteni.   

Gufártné Gyebróczki Teréz pü. csoportvezető elmondja, hogyan alakul a 2012. évi költségvetés jogi háttere.  
Kihangsúlyozza,  hogy  a  korábbiakhoz  képest  sok  és  lényeges  módosítás  van.  Minden  alapító  okirattal  
rendelkező  szerv  önálló  számlavezetésre  és  önálló  elemi  költségvetés  készítésére  kötelezett.  Így  az 
önkormányzat, az önkormányzat hivatala, az ÁMK, valamint a nemzetiségi önkormányzatok.   A kiadásoknál 
nincs  nagy  mozgástér,  ugyanakkor  a  takarékosság  szem  előtt  tartásával  lett  összeállítva  a  tervezet.    Az 
intézmény finanszírozás új rész benne, az állam az önkormányzattal áll kapcsolatban, nem az intézménnyel. Az 
önkormányzatnak kell lebontani az érintett intézmények számlájára a pénzt. A költségvetés a törvény szerint  
előírt 500 ezer forint tartalékot is tartalmaz. 

Az elhangzottakat követően Szabó Konrád Sándor a pénzügyi bizottság elnöke ismerteti a bizottság határozatát. 
A határozat  csatolva  a  jegyzőkönyvhöz.   A határozat  azon túl,  hogy az  előterjesztést  az  önkormányzatnak 
megtárgyalni javasolja, megfontolásra javasolja a falunap tartását a képviselő-testületnek, annak anyagi és egyéb 
kihatásai miatt. 

Az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdéseket intézett Jónás Ferenc és Reszlerné Pásztor Andrea képviselő. A 
feltett kérdésekre a kielégítő választ Müller Istvánné polgármester asszony, Török László jegyző  és Gufártné 
Gyebróczki Teréz  pü. csoportvezető megadta. 

A kérdéseket követően Müller Istvánné polgármester asszony szólt a falunap megtartásáról reagálva a pénzügyi  
bizottság határozatára. Kihangsúlyozta, hogy e kérdésben már határoztunk. Véleménye, hogy meg lehet tartani a 
falunapot. Javaslata: a falunak legyen a falunapja, a mi iskolánk szerepeljen, annál is inkább, hogy korábban már 
erre  ígéretet  tettünk,  hogy szervezünk ilyet,  még az  időpontot  is  meghatároztuk.  Ígéretünket  illik  betartani. 
Árajánlatok  vannak,  bárki  megnézheti.  A  tervezett  időpont  június  23-a  vagy  24-e.  Ebben  az  időszakban 
várhatóan nem lesz olyan működési kiadás, ami ezt megakadályozná, így a falunapot szerényen, de meg lehet  
tartani. 

Ezt  követően  a  2012.  évi  költségvetésről  szólt  elmondja,  hogy  az  előzetes  hatásvizsgálat  anyagával  nem 
mindenben ért  egyet,  mivel  a tavalyi  évben nagyon sok olyan  intézkedés történt,  ami sok lemondással  járt.  
Népszerűtlen  intézkedéseket  kellett  hoznunk  a  takarékosság  jegyében  (dolgozók  átszervezése,  megüresedő 
álláshelyek nem lettek betöltve, könyvtár téli üzemeltetésének felfüggesztése). Sok ésszerű döntés született ( az 
iskola  gázfűtésének  kiváltása  vegyes  tüzelésre,  a  hivatalnál  fatüzelés  a  gáz  helyett,  kevésbé  szükséges  
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folyóiratok lemondása, kocsifutások minimálisra csökkentése ). Ezek miatt lett jobb a 2011. év költségvetésének  
alakulása. Tényleg jobban állunk, köszöni a képviselők, pedagógusok türelmét, hogy szó nélkül várták az elmúlt 
évi tiszteletdíjat, a pedagógusok az elmaradt túlóradíjat, amit az idén fizetünk ki. Javasolja, hogy a költségvetés  
tervezetében nevesített  működési hitel csökkentésére vizsgáljuk felül  az önkormányzat vagyonkataszterét  és 
adjuk el azokat az értékes kis földterületi csíkokat azoknak, akik mellett ez  terület van és  használni akarják.  
Mindezeket a tényeket a vagyonkataszterben kell tisztázni, folyamatos negyedévenkénti nyomon követéssel.  

A hivatal informatikai fejlesztése, az informatikai eszközöket használók részére a kötelező éleslátást biztosító 
szemüveg (munkavédelmi) jelentős kiadás, amit el lehet halasztani az év második felére. 

Az elhangzottakkal kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, ezt követően a képviselő-testület 7 
igen szavazattal, ellenszavazata nélkül az alábbi határozatot hozta:

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

11/2012.(II.14.) határozata

A 2012. évi költségvetési rendelet-tervezet megtárgyalásáról.

A Képviselő-testület!

A 2012. évi költségvetési rendelet-tervezetet megtárgyalta, azt a képviselő-testület következő ülésén
ismételten megtárgyalni javasolja végleges rendelet megalkotása céljából.

Tárgy / 2 tsp./ Falunap megtartásáról.

Müller Istvánné polgármester asszony elmondja,. hogy az előző tárgysorozati pontnál már szóltunk a falunapról. 
 
Török  László  jegyző  javasolja  ezzel  kapcsolatosan,  hogy  számoljuk  össze  a  várható  kiadásokat,  és  annak 
megfelelően legyenek meg az intézkedések. Számolni kell, hogy saját vagy bérelt színpad lesz, számolni kell a  
hangosítás, a mentők, tűzoltók, egyéb engedélyek költségeivel.

Reszlerné Pásztor Andrea képviselő, ÁMK igazgató elmondja, hogy az iskola komolyan veszi a tornavizsgával  
egybekötött falunapot, éppen ezért egy színvonalas műsorhoz a dologi feltételeket is kéri biztosítani  ( a fellépő 
gyerekek részére a bemutatott számokhoz  eszközök  - esőkabát,  esernyő,  színes kendők , stb.- )   Ezek az  
eszközök is jelentős kiadással járnak. Fontos, hogy minél előbb végleges döntés szülessen a falunap időpontjáról, 
mert  az iskolának is tudnia kell,  hiszen a tanulókat  fel  kell  készíteni  a  tornavizsgára.  Tisztázni kell  a sport  
egyesülettel, mikor melyik hétvége szabad, amikor nincs bajnoki meccs a sportpályán. 

Müller  Istvánné polgármester  asszony elmondja,  hogy valóban tisztázni kell  az időpontot,  míg az iskolának 
szükséges eszközökkel kapcsolatban elmondja, hogy az eszközöket meg lehet olcsóbban is szerezni, így a kész 
kendők helyett lehet olcsóbb anyagot venni és megvarratni. 

Jónás Ferenc képviselő szükségesnek tartja a falunapot, a gyerekek tornavizsgája miatt sokan eljönnek. Azt is el  
kell dönteni, hogy szedjünk-e belépőt, vagy nem.  Amikor ő szervezett ilyen rendezvényt,  amikor az árusok 
megtudták, tömegével jelentkeztek, hogy árulhassanak a rendezvényen. Ezen árusoktól lehet helypénzt szedni. 
Lehet olyan is, hogy az a mutatványos és árus, aki eljön a rendezvényre, az nem fizet helypénzt, cserébe pl. a 
gyerekek ingyen használhatják az eszközeit. A falunapon lehetne még kispályás focit is szervezni. Ez is érdekli  
az embereket. 

Aradi Ferenc képviselő elmondja, hogy ő vállalja, hogy a Kinizsi SE  (erőemelés, fekve nyomás ,stb.  ) részéről 
megszervezi, hogy legyen egy sport bemutatójuk.  Még azt is elképzelhetőnek tartja, hogy neves sportolókat is le 
tudnak hívni, akik bemutatót tartanának az érdeklődőknek.  

Müller  Istvánné  polgármester  asszony összefoglalja  az  elhangzottakat,  kéri  a  képviselőket,  hogy vállaljanak 
feladatokat  a falunappal  kapcsolatosan,  majd ezt követően 7 igen szavazattal, ellenszavazat  nélkül az alábbi 
határozatot hozták:
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Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

12/2012.(II.14.) határozata

A falunap megtartásáról, megszervezéséről.

A Képviselő-testület !

Megerősíti, hogy 2012. első félévében falunapot tart. 

A falunap végleges időpontját, programját, felelőseit  következő ülésen határozza meg. 

Felelős: Polgármester

Müller  Istvánné  polgármester  asszony  szólt  a  rendkívüli  időjárásról,  és  arról,  hogy  sok  a  kóbor  kutya  a  
településünkön. Valamilyen módon rendet kell tenni. Kéri a Jegyző urat, hogy tegyen meg mindent hatáskörében 
és éljen a szabálysértési eljárás eszközével. 
Majd tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Nyíregyházán angol nyelvi  és informatikai  képzés indul az első húsz  
jelentkezőnek ingyen. Tudatni kell, hátha valakit érdekel.   

Az elhangzottakat követően Aradi Ferenc képviselő örömmel tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Mérk-i Kinizsi  
SE. 2011. évben sportágában az erőemelésben országos első helyett lett, míg a fekve nyomásban negyedik. 
Javasolja továbbá, hogy a sportpályán az öltöző felújítása során dobókört készítsenek, így az erőemeléshez is 
köthető dobó atlétikát lehetne meghonosítani. 

Jónás Ferenc képviselő félti a felújított öltöző falát, a fal védelme érdekében javasol valamilyen megoldást, ami 
megvédi az épületet attól, hogy játék közben a gyerekek az öltöző falának rúgják a labdát.   
 
Müller  Istvánné polgármester  asszony tudomásul  vette  a  bejelentéseket,  elmondva,  hogy valóban jogosak  a 
képviselők felvetései, mindenképp ezt a problémát meg fogjuk oldani.

Miután több hozzászólás,  vélemény nem hangzott  el,  Müller  Istvánné polgármester  asszony megköszönve a  
megjelenést az ülést 1535 órakor bezárta.

k.m.f.

Müller Istvánné Török László
  polgármester       jegyző

Jónás Ferenc Magyarics Anita
jkv. hitelesítő   jkv. hitelesítő 
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